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PROTOKÓŁ Nr XI/2015 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

z dnia 10 czerwca 2015 roku 

 

 

Sesja odbyła się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 15
00

 – 16
15 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Otwarcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan 

Zygmunt Podsiadło. Poinformował, że sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Miasta i 

Gminy Ogrodzieniec. Przewodniczący Rady Pan Zygmunt Podsiadło powitał radnych, po 

czym stwierdził na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania 

prawomocnych uchwał. W sesji uczestniczyło 13 radnych - nieobecnych było 2 radnych: 

radna Beata Jakacz, radny Patryk Szczygieł. Lista obecności radnych załączona została do 

protokołu. Ponadto w obradach uczestniczyli: Burmistrz, Sekretarz, Skarbnik Miasta i Gminy 

Ogrodzieniec oraz sołtysi Gminy Ogrodzieniec. Lista obecności gości załączona została do 

protokołu. 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

Burmistrz Pan Andrzej Mikulski wyjaśnił dlaczego zwołana została nadzwyczajna sesja rady 

- chodzi o kwestie proceduralne związane z opracowanym przez Gminę systemem odbierania 

i zagospodarowania odpadów komunalnych. Zwrócił się do Rady o wprowadzenie pod 

obrady jednej jeszcze uchwały uchylającej szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Porządek obrad został przyjęty przez radnych jednogłośnie i przedstawiał się następująco; 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu Nr 

VII/54/2015 z dnia 24 marca 2015 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

5. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 3 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 

 

Pani Ewa Marzecka Inspektor ds. Ochrony Środowiska Urzędu MiG Ogrodzieniec 

poinformowała „Przetarg na odbiór odpadów komunalnych od mieszkańców od 1 lipca 2015 

r. został unieważniony, ponieważ najniższa proponowana oferta przewyższyła możliwości 

budżetu gminy. W związku z powyższym obecnie negocjujemy z formą Remondis Sp. z o.o., 

aby obsługiwała mieszkańców na dotychczasowych zasadach w okresie od lipca do 

października (4 miesiące).  

Dzisiaj spotkaliśmy się, aby zmienić uchwały na podstawie których ogłosimy następny 

przetarg. Zmiany mają na celu obniżenie kosztów obowiązywania systemu, w związku z 

powyższym: 

- z miasta odpady pozostałe po segregacji (pojemnik) będą odbierane w okresie od kwietnia 

do października co 2 tygodnie z nieruchomości jednorodzinnych w pozostałych miesiącach 

odpady te będą odbierane 1 raz w miesiącu, 

- z miasta odpady zielone będą odbierane w okresie od marca do listopada co 2 tygodnie z 

nieruchomości jednorodzinnych,  

- z terenów sołectw gminy Ogrodzieniec odpady pozostałe po segregacji (pojemnik) będą 

odbierane przez cały rok 1 raz w miesiącu, 

- z terenów sołectw gminy Ogrodzieniec odpady zielone będą odbierane w okresie od marca 

do listopada 1 raz w miesiącu, 

- papier i tektura nie będą odbierane „u źródła” tylko w Punkcie Selektywnego Zbierania 

Odpadów Komunalnych, 

- Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych prowadzony przez przedsiębiorcę 

wyłonionego w drodze przetargu będzie czynny w każdą sobotę od kwietnia do października 

w godzinach od 8.00 do 18.00 oraz w każdą sobotę od listopada do marca w godzinach od 

8.00 do 15.00. 

Zgłosiła następnie o sprostowanie w regulaminie treści art. 16 podała jak było zapisane i co 

należy poprawić - sprawa dotyczyła częstotliwości odbierania odpadów. Stosowna poprawka 

została zapisana w treści regulaminu (art. 16 pkt 2)  

 

Dyskusja : 

 

Radny Janoska Jerzy oznajmił ze on jest za tym, aby było sprawiedliwie i dla wszystkich tak 

samo, zarówno dla miasta i sołectwa Zaznaczył za na Fugasówce było spotkanie Rady 

Sołeckiej w pełnym składzie i została podjęta uchwała zobowiązująca sołtysa i radnego do 

tego, aby domagali się jednakowego, sprawiedliwego traktować wszystkich mieszkańców - 

dlatego radny zwraca się o dokonanie takich zmian w regulaminie aby było jednakowe 

traktowanie wszystkich mieszkańców z miasta i sołectw w kwestii częstotliwości wywozu 

śmieci, ewentualnie o przyjęcie zróżnicowanych stawek za wywóz śmieci. 
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Radny zaznaczył ponadto, że miasto jest lepiej sprzątane niż sołectwa, wydaje się więcej 

pieniędzy na utrzymanie porządku i czystości oraz na zieleń w mieście niż na wsiach 

dlaczego są takie różnice i nierównie traktowanie społeczeństwa.  

 

Burmistrz - temat nie jest łatwy – pojawiły się opinie że opłaty za odbiór odpadów  mieliśmy 

wysokie, aby temu zapobiec staraliśmy się opracować regulamin który spowoduje w 

przetargu niższe ceny To co mamy teraz w regulaminie to jest minimum z ustaw wynikające i 

ten regulamin powinien wykreować niższą cenę usług, ale jeśli chcemy zmian i częsty odbiór 

odpadów to ceny będą wyższe, dlatego Rada winna zdecydować co jest dla społeczeństwa 

cenniejsze - czy zwiększamy częstotliwość odbierania odpadów w sołectwach, a to 

spowoduje wzrost opłat w całej gminie. 

Nie możemy też zagwarantować, że te 8 zł które dziś mamy będzie nadal obowiązywać, czy 

tak będzie zdecydują oferty z przetargu - gdybyśmy chcieli zwiększyć częstotliwość odbioru 

na pewno wzrost opłaty nastąpi. Regulamin musimy uchwalić i opublikować go do 16 

czerwca, jeśli Rada nie podejmie uchwały dziś to w najbliższych dniach będzie konieczne 

zwołanie kolejnej sesji. Możemy dziś zrobić przerwę w obradach i wprowadzić poprawki do 

regulaminu -  terminy są sztywne i musimy się do nich dostosować.  

Z urzędu przygotowaliśmy regulamin i staraliśmy się tak go opracować aby cena została na 

dotychczasowym poziomie oraz aby zawierał to co ustawa nakazuje . 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy jest możliwość aby zróżnicować cenę dla sołectwa i 

miasta. 

 

Burmistrza odparł, że nie gdyż musi być ona  jednakowa, jednolita w całej gminie. 

 

Sołtys Fugasówki stwierdzi że on wyczytał w ustawie że jest możliwość dokonania podziału 

jeśli liczba mieszkańców jest taka jaka mamy u nas czyli 10 tyś - można wówczas podzielić 

na sektory.  

 

Burmistrza odparł  chodzi o gminy powyżej 10 tyś  mieszkańców, a nasza gmina jest w 

kategorii do 10 tyś  mieszkańców,  i stawka  i tak musi być jednakowa. 

 

Radna Wanda Bednarz zgłosiła że w Ryczowie było zebranie sołeckie i mieszkańcy również 

wypowiadali się za tym aby było sprawiedliwie i jednakowe traktowanie mieszkańców wsi i 

miasta, ewentualnie zróżnicować stawki. 

 

Przewodniczący Rady zaznaczył - jeśli zwiększymy częstotliwość wywozy  to zwiększa się 

opłata. 

 

Radny Zbigniew Fabiańczyk - gmina powinna przystąpić do realizacji własnego systemu 

odbioru śmieci, byłoby wówczas taniej i ceny odbioru odpadów dla mieszkańców byłyby 

niższe. 
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Burmistrza odparł - gmina nie może sama realizować tego zadania, musimy ogłosić przetarg i 

zlecić usługi specjalistycznej firmie, tej która przetarg wygra. Moglibyśmy naszą spółkę 

wystawić do przetargu, ale nie jest ona przygotowana do realizacji takiego zadania,  

niezbędny jest specjalistyczny sprzęt, zatem spółkę należałoby dokapitalizować i to w zaczym 

stopniu. 

Radny Fabiańczyk - ale nie mamy wyjścia bowiem prywatne podmioty będą podwyższać 

stawki i za jakiś czas stawka i tak będzie wyższa. 

 

Burmistrza - jeśli ogłosimy przetarg to stawka nie zmieni się -  obowiązywać będzie umowa 

wg. zasad określonych w przetargu ,czas trwania umowy mamy na 3 lata, zatem wysokość 

stawki  przez 3 lata nie zmieni się.  

 

Radny Janoska Jerzy również sugerował aby gmina poprzez własną spółkę realizowała to 

zadanie – kiedyś trzeba zacząć, dokapitalizować spółkę i samodzielnie świadczyć usługi 

śmieciowe. 

 

Burmistrz zaznaczył  – ok. 7-10 mln zł na dokapitalizowanie spółki, takie posunięcie byłoby 

nieekonomiczne. 

 

Radny Jerzy Janoska uważał, że trzeba szukać rozwiązania tej sytuacji – jeśli nie 

dokapitalizowanie spółki to może wspólnie z innymi gmina ogłosić przetarg na usługi – to nie 

na dziś ale na przyszłość do rozważenie -  nie powinniśmy dopuścić do takiego traktowania 

mieszkańców – są widoczne różnice - w mieście częstotliwość wywozu odpadów jest większa 

niż na wsiach, a cena taka sama dla wszystkich - tak nie powinniśmy traktować  mieszkańców 

to są nasi wyborczy  

 

Burmistrz - przygotowując projekt regulaminu otrzymaliśmy takie sygnały, aby zapobiec 

wzrostowi ceny za usługi i taki regulamin został opracowany i przedłożony Radzie . 

W regulaminie poprzednim chcieliśmy sprawiedliwie dla wszystkich, zakres usług był 

większy, było zatem więcej i sprawiedliwie, ale ekonomia, wyliczenia rachunkowe są 

nieubłagane i cena w przetargu wyszła nam wysoka. 

Możemy ustalić ceny niskie i zakres usług duży, ale wówczas z budżetu gminy muszą być 

dopłaty, a na to nas nie strać. Zatem :  

- czy staramy się zachować najniższe koszty usług, 

 - czy utrzymać wysoki standard usług, a ceny wzrosną,  

 - sygnały były, aby cena nie wzrosła, a nie możemy i tego i tego utrzymać, a regulamin 

trzeba uchwalić i opublikować  do 16 czerwca. 

 

Radna Maria Stępniewska stwierdziła, że jeśli chcemy utrzymać ceny musimy iść na 

kompromis.  

 

Radny Grzegorz Wałek - z rozmów z wyborcami w tej sprawie wskazywano aby ceny usług 

utrzymać. Pamiętajmy jeszcze o PSZOKu, który odbiera to co przywieziemy i nie jest  
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problemem aby przekazać nadmiar odpady do punktu. Punkt jest otwarty w soboty i był apel 

mieszkańców o zwiększenie godzin pracy punktu  i zostały  one wydłużone. 

 

Burmistrz – dziś mamy już na  pewnym poziomie ustalony zakres usługi, a będzie lepiej, nie 

gorzej bo np. na plastik zwiększono odbiór, wprowadzono dodatkowe frakcje odpadów  i 

zmiany dodatkowo wprowadzone do regulaminu jako skutki ustawowe -  zatem  w zakresie 

świadczenia usług będzie lepiej, a nie gorzej.   

 

Sołtys Fugasówki  zmiany ustawy weszły w życie już wcześniej w lutym  czy w styczniu  

wiec  dlaczego nie było konsultacji z mieszkańcami. W kwietniu  były wybory w sołectwach i 

były spotkania z mieszkańcami, była zatem  okazja do rozmów z mieszkańcami w tej sprawie.  

 

Burmistrz odparł-  ustawa został opublikowana w lutym a zmiany weszły w życie w kwietniu 

2015 r. Konsultacje były ogłoszone na stronie internetowej gminy w BIP-ie. Został tam 

przedstawiony regulamin do konsultacji - takie są procedury i one zostały dopełnione.  

 

Kierownik Referatu Urzędu MiG Pan Piotr Mikulski przedstawił procedury prowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami w tej sprawie, oraz procedury ogłaszania przetargu na 

świadczenie usług tzw. ”śmieciowych”. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za” - 11 

Głosów „Przeciw” - 1 

Głosów „Wstrzymujących się”1   

Rozstrzygnięcie  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XI/ 77/2015 w sprawie uchwalenia 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Ogrodzieniec - została 

przyjęta. 

 

 

Ad. 4 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu Nr 

VII/54/2015 z dnia 24 marca 2015 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xi_77_2015.pdf
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Głosów „Za” - 13 

Głosów „Przeciw” - 0 

Głosów „Wstrzymujących się” 0 

Rozstrzygnięcie  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XI/78 /2015 w sprawie uchylenia uchwały 

Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu Nr VII/54/2015 z dnia 24 marca 2015 r. w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi - została przyjęta. 

 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za” - 11 

Głosów „Przeciw” - 0 

Głosów „Wstrzymujących się” 2 

Rozstrzygnięcie  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XI/79 /2015 w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

- została przyjęta. 

 

Ad. 6 

Zamknięcie obrad. 

 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zygmunt 

Podsiadło dokonał zamknięcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując wszystkim 

obecnym za udział. 

 

Protokół  sporządziła:                  Podpis Przewodniczącej Rady 

 

 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xi_78_2015.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xi_79_2015.pdf

